
Referat fra møde i Samsø Kommunes Billedkunstråd 26.09.2023  
 

Deltagere Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth, 

Tanja Nellemann Kruse 

Fraværende Hanne Matthiesen 

Ordstyrer/referent Mie Petri Lind / Sarah Heiberg Sestrup 

Mødested Mødelokale 6, Søtofte 10 

 

 

Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt.  

 

 

Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi 
 

Økonomien blev gennemgået.  

 

I forbindelse med Knud Viktor projektet, skal der afrapporteres til Friluftsrådet. Mie sørger for 

dette. 

 

Honorering af Billedkunstrådets medlemmer blev drøftet. Tanja undersøger, hvordan medlemmer 

af andre kommunale billedkunstråd honoreres. Sarah drøfter emnet og den videre proces med 

Helle Anesen.   

 

 

Pkt. 3 – Ledig suppleantpost 
 

Det annonceres igen i oktober med ansøgningsfrist ultimo november.  

 
 

Pkt. 4 – Evaluering af sommerens udstilling: LÆG ØRET TIL JORDEN  



Projektet kom godt i mål og var meget vellykket. Godt fremmøde til alle arrangementer, men det 
er problematisk, når andre aktørers aktiviteter og arrangementer foregår samtidigt.  

De deltagende kunstnere har været meget tilfredse med at deltage i projektet.  

Projektet har sat sit aftryk og sat mange andre aktiviteter i gang – også både indenøs og udenøs. 
Fx skal to ugleredder bygges i Vejle.   

Gode oplevelser med workshops for 6. og 8. klasse på Samsø Skole. Svært at finde deltagere til 
lydworkshop på Agerupgaard, der også måtte aflyses én gang pga. orkan.  
Lydskattejagt til børn: Ca. 900 afspilninger. 

Besøgstal i Anton Rosen Huset: Omkring 10.000 besøgende.  

Udstillingen i Anton Rosen Huset og Uglereden på Samsø Museum blev indviet. Der manglede 
en indvielse/markering af de øvrige installationer på øen.  

 
 

 

Pkt. 5 – Permanent placering af Knud Viktor: Allo La Terre 

 

Yduns Have og Samsø Museum vil begge gerne have værket.  

Billedkunstrådet anbefaler, at værket placeres i Pillemark.  

 

Billedkunstrådet vil henvende sig til Teknisk Afdeling vedrørende en oversigt over matrikler i 

Pillemark ejet af Samsø Kommune.  

 

 

Pkt. 6 – Igangværende projekter 
 

Tidselkorridoren 
Stor interesse og bevågenhed omkring projektet. Artikel om Tidselkorridoren i næste års 
feriemagasin.  
 
Kunstforedrag  
 
- Thomas Kluge? Kan i foråret 2024. Måske i samarbejde med Samsø Foredragsforening? Hanne 
arbejder videre.  
 
 
Kunstvisninger i Samsø Biograf 



Arrangementerne har fungeret fint og biografen er en god lokation for afvikling af forskellige 
aktiviteter. Samarbejdet med bestyrelsen for Samsø Biograf blev drøftet.  
 

 

 

Pkt. 7 – Udstilling i Anton Rosen Huset 2024 
 

Billedkunstrådet drøftede mulighederne for en udstilling med: 
• Lyskunst.  
• Heerup. Grafik. Måske med inddragelse af nogle kunststuderende. Parafraser. Et nyt take 

på det gamle.  
• Ada Van Hoorebeke. Johann undersøger nærmere.  

 
 

Pkt. 8 – ”Kunstatlas” / Samsø Kommunes kunstsamling 

 
Tanja og Sarah holder møde med kommunens chef for ejendomsservice vedr. værker i Samsø 
Kommune.   
 

 

Pkt. 9 – Ansøgning til Statens Kunstfond, frist 26.10.2023 
 

Mie udarbejder ansøgning.  
 

 

Pkt. 10 – Logo til Samsø Kommunes Billedkunstråd 

 

Billedkunstrådet beslutter, at der skal laves et open-call.   
 

 

Pkt. 11 – Nyt til/fra Den Kulturelle Styregruppe 
 
Der er møde i Den Kulturelle Styregruppe i oktober.  
 

 

Pkt. 12 – Nyt til/fra Kulturforum 
 
Der har ikke været møde i Kulturforum siden før sommeren. 



 

 

Pkt. 13 – Lys i Mørket, 3.-4. november 
 
Billedkunstrådet beslutter ikke at deltage i Lys i Mørket – med mindre det kan lade sig gøre at 
samarbejde med Samsø Museum. Se pkt. 14.  
 

 

Pkt. 14 – Henvendelser/forslag til Billedkunstrådet 
 
Henvendelse fra Samsø Museum vedr. arrangement Ø/Island. Billedkunstrådet vil gerne være 
med, men har ikke mulighed for at deltage aktivt i afviklingen. Kan måske deltage i forhold til at 
støtte op omkring arrangementet økonomisk. Vil høre om museet eventuelt vil kunne afvikle 
arrangementet en anden dag. Mie følger op.  
 
Jeppe Zabel: Billedkunstrådet afviser samarbejdet. Mie følger op.   
Jessica Breitholtz Björk og Karl Georg Staffan Björk: Billedkunstrådet har ikke mulighed for at 
samarbejde. Mie følger op.  
Jakob Kvist: Billedkunstrådet har ikke mulighed for at samarbejde. Mie følger op.  
 

 

Pkt. 15 – Næste møde: 6. december kl. 13.30-16.30 
 
Billedkunstrådet tager evt. et kort møde medio oktober.  
 

 

Pkt. 16 – Eventuelt 
 
 

 

 

 


	Referat fra møde i Samsø Kommunes Billedkunstråd 26.09.2023  
	Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 
	Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi 
	Pkt. 3 – Ledig suppleantpost 
	Pkt. 4 – Evaluering af sommerens udstilling: LÆG ØRET TIL JORDEN  
	Fraværende Hanne Matthiesen 
	 Dagsordenen blev godkendt.   

	Pkt. 5 – Permanent placering af Knud Viktor: Allo La Terre 
	Pkt. 6 – Igangværende projekter 
	 Billedkunstrådet vil henvende sig til Teknisk Afdeling vedrørende en oversigt over matrikler i Pillemark ejet af Samsø Kommune.   
	 Tidselkorridoren Stor interesse og bevågenhed omkring projektet. Artikel om Tidselkorridoren i næste års  feriemagasin.  
	- Thomas Kluge? Kan i foråret 2024. Måske i samarbejde med Samsø Foredragsforening? Hanne  arbejder videre.  
	Projektet har sat sit aftryk og sat mange andre aktiviteter i gang – også både indenøs og udenøs.  Fx skal to ugleredder bygges i Vejle.   
	Besøgstal i Anton Rosen Huset: Omkring 10.000 besøgende.  
	Der er møde i Den Kulturelle Styregruppe i oktober.    
	Billedkunstrådet drøftede mulighederne for en udstilling med: • Lyskunst.  • Heerup. Grafik. Måske med inddragelse af nogle kunststuderende. Parafraser. Et nyt take  på det gamle.  • Ada Van Hoorebeke. Johann undersøger nærmere.    
	Pkt. 7 – Udstilling i Anton Rosen Huset 2024   
	Pkt. 8 – ”Kunstatlas” / Samsø Kommunes kunstsamling 
	Pkt. 9 – Ansøgning til Statens Kunstfond, frist 26.10.2023 
	Pkt. 10 – Logo til Samsø Kommunes Billedkunstråd 
	Pkt. 11 – Nyt til/fra Den Kulturelle Styregruppe  
	Pkt. 12 – Nyt til/fra Kulturforum 
	Jessica Breitholtz Björk og Karl Georg Staffan Björk: Billedkunstrådet har ikke mulighed for at  samarbejde. Mie følger op.   Jakob Kvist: Billedkunstrådet har ikke mulighed for at samarbejde. Mie følger op.    
	  
	Pkt. 16 – Eventuelt  
	Pkt. 13 – Lys i Mørket, 3.-4. november  
	Pkt. 14 – Henvendelser/forslag til Billedkunstrådet 

